
Referat af Teams Eliteudvalgsmøde tirsdag d. 19/9-23 kl. 19:15
Deltagere: Bjarte V. Larsen – Jørgen Rasmussen – Annemia Pretzmann– Klaus Brostrøm – Jonas Møll – Jan Lyhne
Deltog ikke: Annette W. Pedersen

1. Opsummering af weekendsamlingen
Bjarte orienterede om forløbet af samlingen i Rødby og påpegede, at programmet, i sær om lørdagen, var 
presset på tiden. Ligeledes blev der talt om sammensætning og vægtning af aktiviteterne på programmet for
samlingen

2. Samlinger 2024: 
17.-18. februar, 13.-14. april, 26.-27. oktober. 
Bjarte undersøger interessen blandt atleterne for, at arrangerede ”hybrid samlinger”, eller eventuelt 
regionale samlinger.

3. Budget/egenbetaling for næste år:
Peter A. fremlagde eliteudvalgets aktuelle regnskab for 2023 og budgetet er desværre igen i 2023 markant 
overskredet. Udvalget er derfor nødsaget til at foretage justeringer og tilpasninger for at bringe budgettet i 
balance i 2024. Det blev diskuteret om A kravet fastholdes, men B-kravet øges. I forhold til egenbetaling for 
2024 blev der diskuteret flere modeller. En endelig beslutning foretages på næste møde.  

4. Afbud til samlinger og mesterskaber:
Ved afbud til samlinger og internatioale mesterskaber efter final nominations, grundet sygdom kan 
eliteudvalget fordre  lægeerklæring. Udgiften til lægeerklæringen refunderes af eliteudvalget.

5. Ønske om mere sparring og mere fællestræning på tværs af landsholdene:
Eliteudvalget vil fra 2024 forsøge på bedst mulig vis, at imødekomme ønskerne i videst mulige omfang. 

6. Hvorfor kravene på 3 kamp klassisk er steget meget, og ikke steget for udstyr og bænkpres?:
Målet er at atleter indplaceres i A-gruppen (top 8) med A-krav. Og det stigende internationale niveau i 
klassisk styrkeløft fordrer derfor en løbende tilpasning af krav i specielt klassisk styrkeløft. 

7. Ved sidste års samling blev det besluttet at man holdt kærester og konkurrencer hver for sig. Dette er ikke
oplevelsen blandt løfterne:
Hvis man er en del af landsholdet kan man af eliteudvalget udtages som assistenttræner til specifikke 
mesterskaber, hvis det skønnes hensigtsmæssigt.

8. Mere information / åbenhed omkring at en løfter stopper/ tager orlov på landsholdet:
Bruttolandsholdet, hvor det bl.a. fremgår, hvem der er en del af landsholdet og hvem der evt. er bevilget 
orlov, er tilgængelig på landsholdssiden og vil fremover opdateres jævnligt. 

9. Eventuelt:
Overgangen fra ungdoms-  til seniorlandsholdet og det  «kulturchock» der for nogle er svær, at omstille sig 
til, blev diskuteret og flere mulige tiltag for, at lette overgangen fra junior til senior samt modtagelsen af 
atleter som ikke tidligere har været udtaget til et DSF landshold, blev diskuteret.

10. Næste møde: 
12. dec. kl. 19:15 med eliteudvalgts budget og udtagelser gældende 2024 på dagsordenen 

      NB! Pkt 5. – 8. er pkt. som landsholdets valgte talsmand, Annemia, fremlagde på vegne af landsholdet.


